
Bijdrage voor het rondetafelgesprek op 16 april 2025 over het methodisch kader 
voor de gezondheidseffectrapportage (GER) en voortgang van de GER 

Voor: commissie voor Infrastructuur en Waterstaat van de Tweede Kamer der Staten-
Generaal   

Van: de Expertgroep Gezondheid IJmond dd. 10 april 2025 

 

Geachte leden van de Tweede Kamer, 

Graag geven wij als Expertgroep Gezondheid IJmond gehoor aan uw uitnodiging voor een 
rondetafelgesprek over de methodiek van de gezondheidseffectenrapportage (GER) voor 
Tata Steel en de voortgang hiervan. Dit was ook -uiteraard niet toevallig- onderwerp van 
een bijeenkomst van de Expertgroep 25 maart jl. waarin de leden van de groep zich 
enigszins zorgen maakten over de voortgang van deze GER. Reden voor de Expertgroep 
om te komen met een voorstel voor versnelling.  

Om gezondheid een volwaardige plaats te geven, zal een voldoende bescherming van de 
gezondheid van de bevolking van IJmond  voorwaardelijk moeten zijn aan de 
vergunningsverlening en de maatwerkafspraken.    

Door het uitvoeren van de GER krijgen we beslisinformatie over de gezondheidseffecten 
van de groen staal plannen van Tata, een essentieel onderdeel van de besluitvorming 
naar ons idee. Eerder heeft de Expertgroep ook opgeroepen om snelheid te ontwikkelen 
in de maatwerkafspraken, het maken van de GER en het uitvoeren van de Groen Staal 
plannen.  

Telkens is het tot nu toe de vraag wie de GER voor Tata Steel zou moeten maken. Ons 
dringende advies is dat de Rijksoverheid nu zo snel mogelijk aan het RIVM een opdracht 
geeft om de GER uit te gaan voeren. De expertgroep is uiteraard bereid mee te denken 
over de uitvoering.  

Goede methodiek is beschikbaar  

Het RIVM heeft inmiddels, en naar ons idee op uitstekende wijze, de methodiek 
ontwikkeld om een GER voor Tata uit te kunnen voeren. Het RIVM heeft de Expertgroep 
hierbij nauw betrokken. In december en februari hebben we sessies gehad met het RIVM 
over het methodisch kader voor de GER. De methodiek is inmiddels ook aan het 
ministerie overhandigd.  

Waarom het RIVM? 

In onze bijeenkomst op 25 maart concludeerde de expertgroep wederom dat het RIVM 
de aangewezen partij zou zijn om bij wijze van voorbeeld zo’n eerste GER voor Tata te 
maken. De redenen dat wij het RIVM, eventueel in samenwerking met de GGD 



Kennemerland, als ideale partij te zien voor de uitvoering van de GER voor de plannen 
van Tata Steel zijn de volgende:  

1) Het RIVM is al jaren nauw betrokken rondom milieu en gezondheidsaspecten 
m.b.t. Tata Steel en het IJmond gebied 

2) Het RIVM heeft de methodologie voor de GER uitgewerkt en het is voor hen een 
relatief beperkte opgave om deze nu voor de Groenstaalplannen uit te werken.  

3) Als ontwikkelaar lijkt het juist logisch dat het RIVM de methode ook deze eerste 
keer in de praktijk toepast en test.   

4) Als de Rijksoverheid aan het RIVM deze opdracht geeft, kan dit in relatief korte tijd 
en ideaal getimed ten opzichte van de maatwerkafspraken ten uitvoer worden 
gebracht en is een ingewikkelde zoektocht en aanbesteding niet nodig 

Wij realiseren ons dat wellicht niet van het RIVM verwacht kan worden dat zij voor alle 
toekomstige gezondheidsrapportages gevraagd gaat worden maar juist voor deze eerste, 
belangrijke en blik-vangende  GER lijkt ons dit verreweg de beste keuze.  

De expertgroep adviseert nu al vast te beginnen met het vullen van de concept GER met 
de nu al voor handen zijnde gegevens uit de concept MER (die nu al beschikbaar is), en, 
waar gegevens nog ontbreken, vooralsnog te werken met aannames. De gegevens zijn 
dan werkende weg aan te vullen tot een volledig beeld, en een publiceerbaar geheel. Op 
die manier kan er tempo worden ontwikkeld. Daarover zijn procesafspraken tussen 
RIVM/GGD en Tata Steel te maken. Tata Steel is hiertoe bereid, naar onze informatie. 

In de hoop en verwachting dat dit advies behulpzaam kan zijn om het proces wat te 
versnellen, namens de Expertgroep Gezondheid IJmond, 

 

Marcel Levi, voorzitter.  

 

  


